
19 december 2017
protokoll PROTOKOLL 1 (18) 

 Sammanträdesdag 
 2017-12-19 
 

 
Tid och plats 
17.00–19.07 Fullmäktigehuset 
 
Omfattning 
§ 213–232  
 
Per-Olof  Höög (S), Ulrik Nilsson (M), Leila Pekkala (S), Anna Svalander (L), Morgan 
Hjalmarsson (L), Annette Carlson (M), Ulf  Sjösten (M), Patric Silfverklinga (SD), Tom 
Andersson (MP), Ulf  Olsson (S), Malin Carlsson (S), Kjell Classon (S), Ida Legnemark 
(V), Lennart Andreasson (V), Hans Gustavsson (KD), Maj-Britt Eckerström (C), 
Patric Cerny (L), Björn Bergqvist (M), Annette Nordström (M), Marie Fridén (M), Leif  
Häggblom (SD), Kjell Hjalmarsson (MP), Lars-Åke Johansson (S), Yvonne Persson 
(S), Raija Leppänen (S), Fredrich Legnemark (V), Kerstin Hermansson (C), Hamid 
Fard (L), Anna Christensen (M), Birgitta Bergman (M), Pirita Isegran (M), Mosa 
Roshanghias (MP), Anja Liikaluoma (S), Leif  Johansson (S), Ninni Dyberg (S), Sofia 
Andersson (V), Ingela Hallgren (KD), Lotta Preijde (L), Nils-Åke Björklund (M), Pertti 
Merstrand (SD), Crister Spets (SD), Anna Kjellberg (MP), Micael Svensson (S), Gun-
Britt Persson (S), Rose-Marie Liljenby Andersson (S), Kent Hedberg (S), Lars-Gunnar 
Comén (M), Urban Svenkvist (M), Björn Qvarnström (SD), Hanna Werner (MP), 
Anethe Tolfsson (S), Sofia Bohlin (S), Oliver Öberg (M), Dennis Jernkrook (M), Mikael 
Wickberg (M),  Thor Öhrn (SD), Robert Sandberg (S), Mohamed Kossir (S), Mohamed 
Ben Maaouia (S), Johan Dahlberg (S) och Emina Beganovic (S). 
 
I de frånvarandes ställe tjänstgjorde: 
 
För Tommy Josefsson (V) - Pari Mahinpour (V) 
För Falco Güldenpfennig (KD) - Karl-Gustav Drotz (KD) 
För Sten Lundgren (SD) - Patrik Hållpås (SD) 
För Anne Rapinoja (V) - Anita Spjuth (V) 
För Alexander Andersson (C) - Mattias Danielsson (C) 
För Alexis Mouschopanis (M) - Amanda Wiktorson (M) 
För David Hårsmar (C) - Monica Johansson (C)  
För Ismail Bublic (M) - Paul Andre Safko (M) 
För Sara Andersson (S) - Anders Jonsson (S) 
För Per Carlsson (S) - Leif  Grahn (S) 
 
För Tony Strandgård (SD) saknas ersättare. 
För Andreas Bäckman (SD) saknas ersättare. 
 
Närvarande ersättare 
Wiwi Roswall (M), Lotta Löfgren Hjelm (M), Jonas Garmarp (M), Per Månsson (M),  
Mattias Karlsson (M), Anne-Marie Ekström (L), Andreas Cerny (L), Bengt Wahlgren 
(KD), Muharrem Binaku (S), Bengt Bohlin (S), Therése Björklund (S), Andreas 
Ekström (S), Marie Sandberg (S), Sören Björklund (S), Abdullahi Warsame (S), 
Christina Ramsälv Waldenström (MP) och Anna-Karin Gunnarsson (MP).  
 
Tommy Josefsson (V) anländer till sammanträdet kl 17.05 och intar sin plats inför 
behandlingen av § 214. 
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Anne Rapinoja (V) anländer till sammanträdet kl 17.19 och intar sin plats inför 
behandlingen av § 214 
 
Eva Axell (S) anländer till sammanträdet kl 17.05 och intar sin plats inför 
behandlingen av § 214. 
 
Alexander Andersson (S ) anländer till sammanträdet kl 17.30 och intar sin plats inför 
behandlingen av § 218. 
 
David Hårsmar (C) anländer till sammanträdet kl 17.45 och intar sin plats inför 
behandlingen av § 221.  
 
Övriga närvarande 
Saier Yousef   valledare 
Göran Björklund  sekreterare 
 
 
§ 213   
Allmänhetens frågestund 
(Frågorna fogas som bilagor till protokollet) 
 
Förskolenämndens ordförande Leif  Johansson (S) svarar på inkommen fråga. 
 
 
§ 214   
Val av justerande ledamöter 
Att jämte ordföranden justera dagens protokoll utses Leila Pekkala (S) och Ingela 
Hallgren (KD) med Raija Leppänen (S) som ersättare. 
 
Ordföranden tillkännager att justeringen äger rum i Kommunstyrelsens lilla 
sessionssal i stadshuset, Borås,  fredagen den 22 december 2017 kl 13.00. 

 
 
§ 215   
Anmälningsärenden 
Förteckning över till Kommunfullmäktige inkomna ärenden som av kommunchefen 
remitterats till Kommunstyrelsen: 
 
2017-11-15 Motion av Anna Svalander (L) om jämställd idrott. 
   Dnr 2017-00797 805 
 
2017-12-18 Motion av Marie Fridén (M): Tillgänglig fritid. 
   Dnr 2017-00824 824 
 
  

 PROTOKOLL 3 (18) 
 Sammanträdesdag 
 2017-12-19 
 

 
Till Kommunfullmäktige har även inkommit följande ärenden: 
 
2017-11-22 Länsstyrelsens beslut 2017-11-21 att utse Monica Johansson (C) till ny 

ersättare i Kommunfullmäktige från och med den 21 november 2017 
till och med den 14 oktober 2018. 

 Dnr 2017/KS0071 102 
 
2017-11-27 Länsstyrelsens beslut 2017-11-24 att utse Mattias Karlsson (M) till ny 

ersättare i Kommunfullmäktige från och med den 22 november 2017 
till och med den 14 oktober 2018. 

 Dnr 2017/00071 102 
 
2017-12-01 Länsstyrelsens beslut 2017-12-01 om fastställande av valkretsindelning 

i Borås kommun. 
 Dnr 2016-00526 111 
 
2017-12-01 Underrättelse om ändring av valdistrikt. Länsstyrelsen fastställer 

valkretsindelning enligt fullmäktiges förslag. Länsstyrelsen bedömer 
dock att en ändring är nödvändig till kommande val för att uppfylla 
vallagens bestämmelser om att ett valdistrikt ska ha 1 000-2 000 
röstberättigade för att valhemligheten ska bevaras. 

 Dnr 2016-00526 111 
 
 
§ 216  
Inkomna interpellationer och enkla frågor 
Till dagens sammanträde har två enkla frågor inkommit som fogas som bilagor till 
protokollet. 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
De enkla frågorna får ställas. 
 
 
§ 217  Dnr 2017-0072 102 
Avsägelse av förtroendeuppdrag, entlediganden och fyllnadsval 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2017,  separat bilaga)  
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Maria Hyllstam (MP), Lilla Brämhult Bergsbo, 507 90 Brämhult entledigas från sitt uppdrag 
som ersättare i styrelsen för Borås Elnät AB. 
 
Dennis Söderberg (MP), Nittagatan 17, 507 45 Borås väljs till ersättare i styrelsens för Borås 
Elnät AB t.o.m. 2018 års verksamhet. 
 
Erik Johnsson (MP), Hallebergvägen 3, 501 71 Gånghester väljs till ersättare i styrelsen för Borås 
Djurpark AB t.o.m. 2018 års verksamhet. 
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Till Kommunfullmäktige har även inkommit följande ärenden: 
 
2017-11-22 Länsstyrelsens beslut 2017-11-21 att utse Monica Johansson (C) till ny 

ersättare i Kommunfullmäktige från och med den 21 november 2017 
till och med den 14 oktober 2018. 

 Dnr 2017/KS0071 102 
 
2017-11-27 Länsstyrelsens beslut 2017-11-24 att utse Mattias Karlsson (M) till ny 

ersättare i Kommunfullmäktige från och med den 22 november 2017 
till och med den 14 oktober 2018. 

 Dnr 2017/00071 102 
 
2017-12-01 Länsstyrelsens beslut 2017-12-01 om fastställande av valkretsindelning 

i Borås kommun. 
 Dnr 2016-00526 111 
 
2017-12-01 Underrättelse om ändring av valdistrikt. Länsstyrelsen fastställer 

valkretsindelning enligt fullmäktiges förslag. Länsstyrelsen bedömer 
dock att en ändring är nödvändig till kommande val för att uppfylla 
vallagens bestämmelser om att ett valdistrikt ska ha 1 000-2 000 
röstberättigade för att valhemligheten ska bevaras. 

 Dnr 2016-00526 111 
 
 
§ 216  
Inkomna interpellationer och enkla frågor 
Till dagens sammanträde har två enkla frågor inkommit som fogas som bilagor till 
protokollet. 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
De enkla frågorna får ställas. 
 
 
§ 217  Dnr 2017-0072 102 
Avsägelse av förtroendeuppdrag, entlediganden och fyllnadsval 
(Kommunfullmäktiges tryckta handlingar 2017,  separat bilaga)  
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Maria Hyllstam (MP), Lilla Brämhult Bergsbo, 507 90 Brämhult entledigas från sitt uppdrag 
som ersättare i styrelsen för Borås Elnät AB. 
 
Dennis Söderberg (MP), Nittagatan 17, 507 45 Borås väljs till ersättare i styrelsens för Borås 
Elnät AB t.o.m. 2018 års verksamhet. 
 
Erik Johnsson (MP), Hallebergvägen 3, 501 71 Gånghester väljs till ersättare i styrelsen för Borås 
Djurpark AB t.o.m. 2018 års verksamhet. 
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Matti Oinas (MP), Ripbärsvägen 29, 516 34 Dalsjöfors väljs till nämndeman i Borås Tingsrätt 
t.o.m. den 31 december 2019. 
 
Jessica Sjösten (M), Falkgatan 10, 507 34 Brämhult väljs till nämndeman vid Borås Tingsrätt 
t.o.m. den 31 december 2019. 
 
 
§ 218   Dnr 2017-0075 101 
Svar på enkel fråga av Marie Fridén (M) till Ida Legnemark (V) om när 
utredningen om kostnad och tillvägagångssätt för att avveckla 
plast/gummigranulat i konstgräsmattor är klar? 
Fritid- och folkhälsonämndens ordförande Ida Legnemark (V) avger svar på 
rubricerad enkel fråga. 
 
 
§ 219   Dnr 2017-00075 101 
Svar på enkel fråga av Ulrik Nilsson (M) till Rose-Marie Liljenby 
Andersson (S) om sandning/saltning av gångbanor 
Tekniska nämndens ordförande Rose-Marie Liljenby Andersson (S) avger svar på 
rubricerad enkel fråga. 
 
 
§ 220    Dnr 2017-00076 101 
Redovisning från Kommunstyrelsen av inneliggande t.om. maj 
månad 2017 avgivna motioner och interpellationer 
(Kommunfullmäktiges handlingar 2017, nr 134, sid B 2445) 
 
Kommunstyrelsen redovisar beredningsläget för inneliggande motioner och 
interpellationer t.o.m. maj månad. För information redovisas också därefter inkomna 
ej besvarade motioner. 
 
Kommunstyrelsens beslut 2017-11-20, § 529 
Kommunstyrelsen beslutar på förslag av kommunalrådet Ulf  Olsson (S) föreslå 
Kommunfullmäktige besluta: 
 
Redovisningen läggs till handlingarna.  
 
Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Redovisningen läggs till handlingarna. 
 
 
 
  

 PROTOKOLL 5 (18) 
 Sammanträdesdag 
 2017-12-19 
 

 
§ 221     Dnr 2017-00708 045 
Förändringar i externa borgensåtaganden 2017 
(Kommunfullmäktiges handlingar 2017, nr 135, sid B 2455) 
 
I enlighet med Kommunfullmäktiges riktlinjer för finansverksamheten ska Borås Stad 
vid utlåning eller borgen eftersträva marknadsmässiga villkor. Utgångspunkten är att 
kommunen inte ska riskera att snedvrida konkurrensen. En förmånlig utlåning från 
kommunen till ett företag eller organisation kan även vara ett otillåtet statsstöd, enligt 
EU:s konkurrenslagstiftning. Borgen till externa parter, som kan anses verka i 
konkurrens, behöver därför marknadsprissättas. Avgiftens storlek ska omprövas vid 
varje låneomsättning, eftersom avgiften ska avspegla en marknadsmässighet.  
 
Låneomsättning under 2017 av befintliga borgensåtaganden 
Under 2017 har Riksbyggens kooperativa hyresrättsförening Skogslid omsatt ett lån 
som inryms i Borås Stads ursprungliga borgensåtagande. Borgensavgift behöver 
fastställas för den omsatta delen (Borås Stad går i borgen för 80% av den omsatta 
lånevolymen 4684809 kronor; 3747847 kronor).I enlighet med delegationsbeslut 
13/2017 diarienummer 2017/KS0044 föreslås en borgensavgift på 0,84%. För att 
bedöma det marknadsmässiga värdet av borgen har Skogslid ombetts ta in två 
offerter på varje lån, en offert med kommunal borgen, och en offert utan. Offerterna 
visar en prisdifferens på 0,84%-enheter, vilket kan anses utgöra en marknadsmässig 
borgensavgift.       
 
Kommunstyrelsens beslut 2017-11-20, § 542 
Kommunstyrelsen beslutar på förslag av kommunalrådet Ulf  Olsson (S) föreslå 
Kommunfullmäktige beslut 
 
Borgensavgift med 0,84% påförs Riksbyggens kooperativa hyresrättsförening 
Skogslid för borgensåtagande hänförligt till omsatt lån på 4 684 809 kronor.  
 
 
Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Borgensavgift med 0,84% påförs Riksbyggens kooperativa hyresrättsförening Skogslid för 
borgensåtagande hänförligt till omsatt lån på 4 684 809 kronor.  
 
 
§ 222     Dnr 2017-00712 007 
Årsredovisningen 2016 för Stiftelsen LL Frimans Donation 
(Kommunfullmäktiges handlingar 2017, nr 136, sid B 2456) 
 
Styrelsen har inkommit med bokslut och revisionsberättelse för 2016 års verksamhet. 
Resultatet för 2016 är-160 392 kronor. Balansomslutningen är per balansdagen cirka 
6,7 miljoner kronor, med en soliditet (andel eget kapital) på 97 %. Enligt stiftelsens 
stadgar ankommer det på Kommunfullmäktige att ta ställning till frågan om ansvars-
frihet avseende det gångna årets förvaltning. 
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§ 221     Dnr 2017-00708 045 
Förändringar i externa borgensåtaganden 2017 
(Kommunfullmäktiges handlingar 2017, nr 135, sid B 2455) 
 
I enlighet med Kommunfullmäktiges riktlinjer för finansverksamheten ska Borås Stad 
vid utlåning eller borgen eftersträva marknadsmässiga villkor. Utgångspunkten är att 
kommunen inte ska riskera att snedvrida konkurrensen. En förmånlig utlåning från 
kommunen till ett företag eller organisation kan även vara ett otillåtet statsstöd, enligt 
EU:s konkurrenslagstiftning. Borgen till externa parter, som kan anses verka i 
konkurrens, behöver därför marknadsprissättas. Avgiftens storlek ska omprövas vid 
varje låneomsättning, eftersom avgiften ska avspegla en marknadsmässighet.  
 
Låneomsättning under 2017 av befintliga borgensåtaganden 
Under 2017 har Riksbyggens kooperativa hyresrättsförening Skogslid omsatt ett lån 
som inryms i Borås Stads ursprungliga borgensåtagande. Borgensavgift behöver 
fastställas för den omsatta delen (Borås Stad går i borgen för 80% av den omsatta 
lånevolymen 4684809 kronor; 3747847 kronor).I enlighet med delegationsbeslut 
13/2017 diarienummer 2017/KS0044 föreslås en borgensavgift på 0,84%. För att 
bedöma det marknadsmässiga värdet av borgen har Skogslid ombetts ta in två 
offerter på varje lån, en offert med kommunal borgen, och en offert utan. Offerterna 
visar en prisdifferens på 0,84%-enheter, vilket kan anses utgöra en marknadsmässig 
borgensavgift.       
 
Kommunstyrelsens beslut 2017-11-20, § 542 
Kommunstyrelsen beslutar på förslag av kommunalrådet Ulf  Olsson (S) föreslå 
Kommunfullmäktige beslut 
 
Borgensavgift med 0,84% påförs Riksbyggens kooperativa hyresrättsförening 
Skogslid för borgensåtagande hänförligt till omsatt lån på 4 684 809 kronor.  
 
 
Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Borgensavgift med 0,84% påförs Riksbyggens kooperativa hyresrättsförening Skogslid för 
borgensåtagande hänförligt till omsatt lån på 4 684 809 kronor.  
 
 
§ 222     Dnr 2017-00712 007 
Årsredovisningen 2016 för Stiftelsen LL Frimans Donation 
(Kommunfullmäktiges handlingar 2017, nr 136, sid B 2456) 
 
Styrelsen har inkommit med bokslut och revisionsberättelse för 2016 års verksamhet. 
Resultatet för 2016 är-160 392 kronor. Balansomslutningen är per balansdagen cirka 
6,7 miljoner kronor, med en soliditet (andel eget kapital) på 97 %. Enligt stiftelsens 
stadgar ankommer det på Kommunfullmäktige att ta ställning till frågan om ansvars-
frihet avseende det gångna årets förvaltning. 
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Stiftelsen L L Frimans donation har till ändamål att förvalta doktor L L Frimans 
donation. Den årliga avkastningen skall utdelas i form av gåvor och bidrag till hjälp 
för sjuka och gamla, dess rekreation och förströelse och som bidrag till en 
församlingssysters verksamhet bland åldringar, eller till annat jämförligt ändamål, 
som styrelsen efter prövning anser lämpligt, allt inom Ljushults församling. Under 
året har 75 350 kronor utdelats. Vid utgången av 2016 uppgick utdelningsbara medel 
till 265 647 kronor. 
 
Av revisionsberättelsen framgår revisorernas uttalande att årsredovisningarna har 
upprättats i enlighet med årsredovisningslagen och ger en i alla väsentliga avseenden 
rättvisande bild av stiftelsens resultat och ställning i enlighet med årsredovisnings-
lagen. Styrelseledamöterna har inte handlat i strid med stiftelselagen, stiftelse-
förordnandet eller årsredovisningslagen.  
 
Kommunstyrelsens beslut 2017-11-20, § 543 
Kommunstyrelsen beslutar på förslag av kommunalrådet Ulf  Olsson (S) föreslå 
Kommunfullmäktige beslut: 
 
Styrelsen för Stiftelsen L L Frimans Donation beviljas ansvarsfrihet avseende 2016 
års förvaltning.  
 
 
Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Styrelsen för Stiftelsen L L Frimans Donation beviljas ansvarsfrihet avseende 2016 års förvaltning.  
 
 
§ 223    Dnr 2017-00704 107 
Årsredovisning 2016 för Stiftelsen PROTEKO 
(Kommunfullmäktiges handlingar 2017, nr 137, sid B 2469) 
 
 Enligt stadgarna för Stiftelsen Produktionstekniskt centrum för Tekoindustrin 
(PROTEKO) ankommer det på Kommunfullmäktige att besluta i fråga om 
ansvarsfrihet för styrelsen. 
 
Styrelsen för stiftelsen har inkommit med verksamhetsberättelse för 2016 jämte 
årsredovisning samt revisionsberättelse. Stiftelsens redovisar ett negativt resultat på -
3594 tkr. Balansomslutningen är per balansdagen cirka 18 miljoner kronor, med en 
soliditet (andel eget kapital) på 95 %. 
 
Enligt revisorerna har årsredovisningen upprättats i enlighet med årsredovisnings-
lagen och ger en rättvisande bild av stiftelsens och koncernens resultat och ställning. 
Styrelseledamöterna har inte handlat i strid med stiftelselagen, stiftelseförordnandet 
eller årsredovisningslagen    
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Kommunstyrelsens beslut 2017-11-20, § 544 
Kommunstyrelsen beslutar på förslag av kommunalrådet Ulf  Olsson (S) föreslå 
Kommunfullmäktige beslut: 
 
Styrelsen för Stiftelsen PROTEKO beviljas ansvarsfrihet för 2016 års verksamhet.  
 
 
Kommunfullmäktige 
 
På grund av jäv deltar inte Leila Pekkala (S)  och Oliver Öberg (M) i handläggning 
och beslut i detta ärende. 
 
För Leila Pekkala (S) tjänstgör Bengt Bohlin (S) 
För Oliver Öberg (M) tjänstgör Wiwi Roswall (M) 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Styrelsen för Stiftelsen PROTEKO beviljas ansvarsfrihet för 2016 års verksamhet.  
 
 
§ 224    Dnr 2017-00721 253 
Försäljning av 73 800 m2 av Viared 14:19, kvarteret Solskenet 
(Kommunfullmäktiges handlingar 2017, nr 138, sid B 2485) 
 
Ett köpeavtal har upprättats med NSF II Sweden 9 AB om försäljning av 73 800 kvm 
av fastigheten Viared 14:19 på Viared Västra. Marken säljs grovplanerad. Inom det 
överlåtna området finns ett område avsett för eventuell järnvägstrafik. 
 
Överlåtelsen villkoras av att köparen senast 2018-08-31 påbörjar byggnation på 
området. Köparens avsikt med köpet är att uppföra en byggnad för logistikcenter 
 
Köpeavtalet innefattar, förutom överlåtelsen, även en paragraf  om att köparen 
medges ensamrätt att fram till 2019-06-30 förhandla med kommunen om att förvärva 
ytterligare 70 000 m2 i angränsning till det område som detta köpeavtal avser.  
 
Kommunstyrelsens beslut 2017-12-04, § 557 
Kommunstyrelsen beslutar på förslag av kommunalrådet Tom Andersson (MP) 
föreslå Kommunfullmäktige beslut: 
 
Sälja 73 800 m2 av Viared 14:19 för 40 959 000 kronor till NSF II Sweden 9 AB. 
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Kommunstyrelsens beslut 2017-11-20, § 544 
Kommunstyrelsen beslutar på förslag av kommunalrådet Ulf  Olsson (S) föreslå 
Kommunfullmäktige beslut: 
 
Styrelsen för Stiftelsen PROTEKO beviljas ansvarsfrihet för 2016 års verksamhet.  
 
 
Kommunfullmäktige 
 
På grund av jäv deltar inte Leila Pekkala (S)  och Oliver Öberg (M) i handläggning 
och beslut i detta ärende. 
 
För Leila Pekkala (S) tjänstgör Bengt Bohlin (S) 
För Oliver Öberg (M) tjänstgör Wiwi Roswall (M) 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Styrelsen för Stiftelsen PROTEKO beviljas ansvarsfrihet för 2016 års verksamhet.  
 
 
§ 224    Dnr 2017-00721 253 
Försäljning av 73 800 m2 av Viared 14:19, kvarteret Solskenet 
(Kommunfullmäktiges handlingar 2017, nr 138, sid B 2485) 
 
Ett köpeavtal har upprättats med NSF II Sweden 9 AB om försäljning av 73 800 kvm 
av fastigheten Viared 14:19 på Viared Västra. Marken säljs grovplanerad. Inom det 
överlåtna området finns ett område avsett för eventuell järnvägstrafik. 
 
Överlåtelsen villkoras av att köparen senast 2018-08-31 påbörjar byggnation på 
området. Köparens avsikt med köpet är att uppföra en byggnad för logistikcenter 
 
Köpeavtalet innefattar, förutom överlåtelsen, även en paragraf  om att köparen 
medges ensamrätt att fram till 2019-06-30 förhandla med kommunen om att förvärva 
ytterligare 70 000 m2 i angränsning till det område som detta köpeavtal avser.  
 
Kommunstyrelsens beslut 2017-12-04, § 557 
Kommunstyrelsen beslutar på förslag av kommunalrådet Tom Andersson (MP) 
föreslå Kommunfullmäktige beslut: 
 
Sälja 73 800 m2 av Viared 14:19 för 40 959 000 kronor till NSF II Sweden 9 AB. 
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Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Sälja 73 800 m2 av Viared 14:19 för 40 959 000 kronor till NSF II Sweden 9 AB. 
 
 
§ 225     Dnr 2017-00726 282 
Fastigheten Hässlehus 9, Våglängdsgatan 5, förhyrning av lokal för 
kommunal verksamhet  
(Kommunfullmäktiges handlingar 2017, nr 139, sid B 2492) 
 
Som ett steg för arbetet med att bland annat trygghet på torget har ett uppdrag tagits 
framför att fastigheten ska inrymma en filial till Kulturskolan samt utveckla befintlig 
mötesplats. Mötesplatsen som bland annat innehåller bibliotek och fritidsgård är 
viktig för stadsdelen. 
 
Utifrån ovanstående har Lokalförsörjningsnämnden, Kulturnämnden och Fritids-och 
folkhälsonämnden tillsammans med AB Bostäder tagit fram ett förslag som innebär 
en tillbyggnad av befintlig fastighet och en ombyggnad av befintliga ytor. Förslaget 
innebär även att vägen utanför stängs av för biltrafik, vilket kommer öppna 
möjligheter för uppträdande och dylikt på delar av torget. 
 
Upprättat förslag innebär en utökning av befintliga ytor till 1689 m2från dagens 1239 
m2, och en hyresnivå på 2715912 kr/år mot nuvarande 1145696 kr/år, hyran index-
regleras enligt 60 % av KPI. Priset gäller varmhyra och avtalsperioden sträcker sig 
från preliminära 2019-01-01 till 2033-12-31 med nio månaders uppsägningstid och 
fem års förlängning. I avtalet finns även en utköpsklausul. 
 
Under 2018 kommer Kulturnämnden och Fritids-och folkhälsonämnden att planera 
verksamheterna i de nya lokalerna. Ev. utökade kostnader kommer att behandlas i 
Budget 2019. Redan i förslaget till budget 2018 har Kulturnämnden erhållit ett 
nivåhöjande Kommunbidrag på 1,5 mnkr. Huruvida detta fullt ut kommer att 
utnyttjas under 2018 får de löpande uppföljningarna utvisa 
 
Kommunstyrelsens beslut 2017-12-04, § 566 
Kommunstyrelsen beslutar på förslag av kommunalrådet Malin Carlsson (S) föreslå 
Kommunfullmäktige beslut: 
 
Godkänna förhyrningen av fastigheten Hässlehus 9, Våglängdsgatan 5 enligt 
upprättat hyresförslag, preliminärt från 2019-01-01 till 2033-12-31, till en årlig 
kostnad om 2 715 912 kr, under förutsättning att Kulturnämnden samt Fritids- och 
folkhälsonämnden tillstyrker förslaget.  
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Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Godkänna förhyrningen av fastigheten Hässlehus 9, Våglängdsgatan 5 enligt upprättat 
hyresförslag, preliminärt från 2019-01-01 till 2033-12-31, till en årlig kostnad om 2 715 912 
kronor, under förutsättning att Kulturnämnden samt Fritids- och folkhälsonämnden tillstyrker 
förslaget.  
 
 
§ 226     Dnr 2017-00538 107 
Utökad finansieringsram för projektet Energi- och miljöcenter samt 
ägartillskott  
(Kommunfullmäktiges handlingar 2017, nr 140, sid B 2509) 
 
Kommunfullmäktige godkände 2015 investeringsbeslut om 3,2 miljarder kronor 
avseende ett nytt energi- och miljöcenter (EMC) på Sobacken. Bolaget bedömer att 
projektet kommer att fördyras med 500 miljoner kronor och har inkommit med 
framställan om utökad investeringsram.  
 
Ett bolag ska årligen göra en nedskrivningsprövning av sina anläggningstillgångar. I 
samråd med bolagets revisorer har Borås Energi och Miljö AB bedömt nedskriv-
ningsbehovet till 450 miljoner kronor, vilket föreslås lämnas som aktieägartillskott. 
Tillskottet bedöms inte få någon resultatpåverkan för Borås Stad, utan blir en utökad 
tillgång i balansräkningen 
 
EMC-projektet är omfattande och komplext. De ekonomiska riskerna i projektet är 
fortsatt stora. Den största risken är att projektet blir ytterligare försenat. Risker för 
tidsförskjutningar och försenad provdrift finns inom såväl delprojekt Avlopps-
reningsverket som delprojekt Kraftvärmeverket och delprojekt Överförings-
ledningen. Den riskbedömning som bolagets projektstyrelse gör för närvarande 
indikerar en risk för ytterligare utgiftsökning med cirka 150 miljoner kronor.  
 
Kommunstyrelsen ser allvarligt på fördyringen av projektet. Därför kommer förutom 
Stadsledningskansliets utredning även en extern utredning att göras. 
 
Det är av yttersta vikt att bolaget klarar av att fullfölja EMC-projektet utan ytterligare 
fördyringar, att säkerställa en effektiv driftorganisation framöver och att arbeta för en 
robust framtida driftprognos. Kommunstyrelsen föreslår att investeringsramen 
utökas enligt bolagets framställan. Dessutom föreslår Kommunstyrelsen en riskpott 
på 150 miljoner kronor, som motsvarar bolagets riskbedömning. Med en risk-
pottsäkerställs projektets genomförande utan onödiga förseningar. 
 
För att möta nedskrivningsbehovet och bibehålla bolagets ekonomiska ställning 
föreslås ett aktieägartillskott på motsvarande belopp, 450 miljoner kronor. Efter 
samråd med revisorerna i Borås Stadshus AB och Borås Energi och Miljö AB görs 
bedömningen att ett tillskott på lägre belopp än nedskrivningsbehovet är olämpligt då 
det riskerar ytterligare behov av tillskott senare. Tillskottet bidrar också till att säkra 
en viktig infrastruktur i Borås när det gäller avloppsrening, värmeförsörjning och 
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Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Godkänna förhyrningen av fastigheten Hässlehus 9, Våglängdsgatan 5 enligt upprättat 
hyresförslag, preliminärt från 2019-01-01 till 2033-12-31, till en årlig kostnad om 2 715 912 
kronor, under förutsättning att Kulturnämnden samt Fritids- och folkhälsonämnden tillstyrker 
förslaget.  
 
 
§ 226     Dnr 2017-00538 107 
Utökad finansieringsram för projektet Energi- och miljöcenter samt 
ägartillskott  
(Kommunfullmäktiges handlingar 2017, nr 140, sid B 2509) 
 
Kommunfullmäktige godkände 2015 investeringsbeslut om 3,2 miljarder kronor 
avseende ett nytt energi- och miljöcenter (EMC) på Sobacken. Bolaget bedömer att 
projektet kommer att fördyras med 500 miljoner kronor och har inkommit med 
framställan om utökad investeringsram.  
 
Ett bolag ska årligen göra en nedskrivningsprövning av sina anläggningstillgångar. I 
samråd med bolagets revisorer har Borås Energi och Miljö AB bedömt nedskriv-
ningsbehovet till 450 miljoner kronor, vilket föreslås lämnas som aktieägartillskott. 
Tillskottet bedöms inte få någon resultatpåverkan för Borås Stad, utan blir en utökad 
tillgång i balansräkningen 
 
EMC-projektet är omfattande och komplext. De ekonomiska riskerna i projektet är 
fortsatt stora. Den största risken är att projektet blir ytterligare försenat. Risker för 
tidsförskjutningar och försenad provdrift finns inom såväl delprojekt Avlopps-
reningsverket som delprojekt Kraftvärmeverket och delprojekt Överförings-
ledningen. Den riskbedömning som bolagets projektstyrelse gör för närvarande 
indikerar en risk för ytterligare utgiftsökning med cirka 150 miljoner kronor.  
 
Kommunstyrelsen ser allvarligt på fördyringen av projektet. Därför kommer förutom 
Stadsledningskansliets utredning även en extern utredning att göras. 
 
Det är av yttersta vikt att bolaget klarar av att fullfölja EMC-projektet utan ytterligare 
fördyringar, att säkerställa en effektiv driftorganisation framöver och att arbeta för en 
robust framtida driftprognos. Kommunstyrelsen föreslår att investeringsramen 
utökas enligt bolagets framställan. Dessutom föreslår Kommunstyrelsen en riskpott 
på 150 miljoner kronor, som motsvarar bolagets riskbedömning. Med en risk-
pottsäkerställs projektets genomförande utan onödiga förseningar. 
 
För att möta nedskrivningsbehovet och bibehålla bolagets ekonomiska ställning 
föreslås ett aktieägartillskott på motsvarande belopp, 450 miljoner kronor. Efter 
samråd med revisorerna i Borås Stadshus AB och Borås Energi och Miljö AB görs 
bedömningen att ett tillskott på lägre belopp än nedskrivningsbehovet är olämpligt då 
det riskerar ytterligare behov av tillskott senare. Tillskottet bidrar också till att säkra 
en viktig infrastruktur i Borås när det gäller avloppsrening, värmeförsörjning och 
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elproduktion. Det får även anses vara ett tillräckligt högt tillskott, med nu känd 
information, för att säkra bolagets ekonomi på lång sikt. Borås Stad ger ett tillskott 
till moderbolaget Borås Stadshus AB, som i sin tur ger ett tillskott till dotterbolaget 
Borås Energi och Miljö AB. Aktieägartillskottet kommer inte att belasta Borås Stads 
resultat eftersom det bedöms finnas övervärden totalt sett i stadshuskoncernen. 
 
Kommunstyrelsens beslut 2017-12-04, § 570 
Kommunstyrelsen beslutar på förslag av kommunalrådet Ulf  Olsson (S) föreslå 
kommunfullmäktige besluta: 
 
Borås Energi & Miljö AB godkänns utökad investeringsram för EMC-projektet med 
500 000 000 kronor. Därutöver godkänns en riskpott på 150 000 000 kronor att 
ianspråktaga för ytterligare eventuella oförutsedda kostnader. 
 
Borås Stad ger Borås Stadshus AB ett aktieägartillskott på 450 000 000 kronor. 
 
Borås Energi och Miljö AB:s lånefinansiering ska ske genom Borås Stad och 
internbanken. Borås Energi och Miljö AB ges en ökad limit för upplåning till EMC-
projektet med ytterligare 200 000 000 kronor. 
 
Kommunfullmäktige bemyndigar Kommunstyrelsen att ha rätt att nyupplåna, d v s 
öka kommunens skulder, för förmedling till kommunens bolag med 200 000 000 
kronor utöver tidigare fattade beslut.  
 
Stadsledningskansliets utredning "Uppsiktspliktsärende avseende fördyringar vid nytt 
energi- och miljöcenter (EMC) på Sobacken" läggs till handlingarna.  
 
 
Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Borås Energi  &  Miljö AB godkänns utökad investeringsram för EMC-projektet med 
500 000 000 kronor. Därutöver godkänns en riskpott på 150 000 000 kronor att ianspråktaga 
för ytterligare eventuella oförutsedda kostnader. 
 
Borås Stad ger Borås Stadshus AB ett aktieägartillskott på 450 000 000 kronor. 
 
Borås Energi och Miljö AB:s lånefinansiering ska ske genom Borås Stad och internbanken. Borås 
Energi och Miljö AB ges en ökad limit för upplåning till EMC-projektet med ytterligare 
200 000 000 kronor. 
 
Kommunfullmäktige bemyndigar Kommunstyrelsen att ha rätt att nyupplåna, d.v.s. öka 
kommunens skulder, för förmedling till kommunens bolag med 200 000 000 kronor utöver tidigare 
fattade beslut.  
 
Stadsledningskansliets utredning "Uppsiktspliktsärende avseende fördyringar vid nytt energi- och 
miljöcenter (EMC) på Sobacken" läggs till handlingarna.  
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§ 227     Dnr 2017-00717 105 
Översyn av Borås Stads internationella engagemang avseende 
avfallshantering och energiomvandling 
(Kommunfullmäktiges handlingar 2017, nr 141, sid B 2560) 
 
Borås Energi och Miljö AB har inkommit med skrivelse avseende dotterbolaget   
 
 Boras Waste Recovery AB och dess verksamhet. Borås Energi och Miljö AB 
föreslår Kommunstyrelsen att genomföra en översyn av Borås Stads internationella 
engagemang avseende avfallshantering och energiomvandling. 
 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige att Boras Waste Recovery AB 
avvecklas, och att Borås Stads internationella engagemang flyttas till Stadslednings-
kansliet, Kommunstyrelsen.  
 
Kommunstyrelsens beslut 2017-12-04, § 571 
Kommunstyrelsen beslutar på förslag av kommunalrådet Ulf  Olsson(S) föreslå 
Kommunfullmäktige beslut: 
 
Ansvaret för Borås Stads internationella engagemang avseende avfallshantering 
och energiomvandling - "Waste Recovery" -  flyttas till Stadsledningskansliet, 
Kommunstyrelsen. 
 
Ägardirektivet för Borås Energi och Miljö AB ändras, att fastställas på 
ordinarie bolagsstämma i mars 2018, innebärande att internationell verksamhet  
inte längre ingår i uppdraget. 
 
Borås Energi och Miljö AB: s dotterbolag Boras Waste Recovery AB avvecklas, 
att fastställas på ordinarie bolagsstämma i mars 2018.  
 
 
Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Ansvaret för Borås Stads internationella engagemang avseende avfallshantering och 
energiomvandling - "Waste Recovery" -  flyttas till Stadsledningskansliet, Kommunstyrelsen. 
 
Ägardirektivet för Borås Energi och Miljö AB ändras, att fastställas på ordinarie bolagsstämma i 
mars 2018, innebärande att internationell verksamhet  inte längre ingår i uppdraget. 
 
Borås Energi och Miljö AB: s dotterbolag Boras Waste Recovery AB avvecklas, att fastställas på 
ordinarie bolagsstämma i mars 2018.  
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§ 227     Dnr 2017-00717 105 
Översyn av Borås Stads internationella engagemang avseende 
avfallshantering och energiomvandling 
(Kommunfullmäktiges handlingar 2017, nr 141, sid B 2560) 
 
Borås Energi och Miljö AB har inkommit med skrivelse avseende dotterbolaget   
 
 Boras Waste Recovery AB och dess verksamhet. Borås Energi och Miljö AB 
föreslår Kommunstyrelsen att genomföra en översyn av Borås Stads internationella 
engagemang avseende avfallshantering och energiomvandling. 
 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige att Boras Waste Recovery AB 
avvecklas, och att Borås Stads internationella engagemang flyttas till Stadslednings-
kansliet, Kommunstyrelsen.  
 
Kommunstyrelsens beslut 2017-12-04, § 571 
Kommunstyrelsen beslutar på förslag av kommunalrådet Ulf  Olsson(S) föreslå 
Kommunfullmäktige beslut: 
 
Ansvaret för Borås Stads internationella engagemang avseende avfallshantering 
och energiomvandling - "Waste Recovery" -  flyttas till Stadsledningskansliet, 
Kommunstyrelsen. 
 
Ägardirektivet för Borås Energi och Miljö AB ändras, att fastställas på 
ordinarie bolagsstämma i mars 2018, innebärande att internationell verksamhet  
inte längre ingår i uppdraget. 
 
Borås Energi och Miljö AB: s dotterbolag Boras Waste Recovery AB avvecklas, 
att fastställas på ordinarie bolagsstämma i mars 2018.  
 
 
Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Ansvaret för Borås Stads internationella engagemang avseende avfallshantering och 
energiomvandling - "Waste Recovery" -  flyttas till Stadsledningskansliet, Kommunstyrelsen. 
 
Ägardirektivet för Borås Energi och Miljö AB ändras, att fastställas på ordinarie bolagsstämma i 
mars 2018, innebärande att internationell verksamhet  inte längre ingår i uppdraget. 
 
Borås Energi och Miljö AB: s dotterbolag Boras Waste Recovery AB avvecklas, att fastställas på 
ordinarie bolagsstämma i mars 2018.  
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§ 228     Dnr 2016-00823 287 
Ombyggnation av Viskastrandsgymnasiet, Viskastrandsgatan 10, 
Viskastrand 2 
(Kommunfullmäktiges handlingar 2017, nr 142, sid B 2568) 
 
Dåvarande Utbildningsnämnden framställde 2015-08-11 till Lokalförsörjnings-
nämnden om att en förstudie för en ombyggnad av Viskastrandsgymnasiet önskades. 
2016-12-13 beslutade Lokalförsörjningsnämnden om att ge Lokalförsörjnings-
förvaltningen projekteringsuppdrag. Projektet finns upptaget i Borås Stads 
investeringsbudget för 2017 med en budget om 24 000 000 kronor. 
 
För att möta skolans nya programstruktur, samt de nya formerna för lärande, så 
planeras ett antal ombyggnationer på olika delar i skolan. Projektet syftar bland annat 
till att anpassa vissa befintliga lärosalar efter ny programstruktur, kökets tillagnings-
kapacitet ökas, ytterligare lärosalar skapas, biblioteket flyttas till större och öppnare 
lokaler och en tydlig reception för besökare skapas. 
 
Den totala hyran efter projektets färdigställande beräknas till 11 148 404 kronor, 
vilket är 1 645 079 kronor högre än dagens hyra på 9 503 325 kronor.  
 
Investeringsutgiften är baserad på anbud och beräknas till 28 810 000 kronor, vilket 
är 4 810 000 kronor högre än beloppet i 2017 års investeringsbudget. Fördyringen 
beror bland annat på att vissa oväntade befintliga byggtekniska lösningar har 
upptäckts under projekteringen och på några håll i byggnaden har en förhöjd 
fuktkvot uppmäts som måste omhändertas. Vidare har byggkonjunkturen varit 
fortsatt stark vilket bidragit till ett svalt intresse från entreprenörer för projektet och 
sammantaget påverkar detta investeringsutgiften enligt redovisningen i ärendet. 
Byggproduktionen är indelad i etapper med sista inflyttning i oktober 2018.  
 
Kommunstyrelsens beslut 2017-12-04, § 572 
Kommunstyrelsen beslutar på förslag av kommunalrådet Malin Carlssons (S) föreslå 
Kommunfullmäktige besluta: 
 
Godkänna ytterligare anslag om 4 810 000 kronor utöver de 24 000 000 kronor som 
redan godkänts i budget 2017 avseende ombyggnation av Viskastrandsgymnasiet, 
Viskastrandsgatan 10, Viskastrand 2, under förutsättning att Gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden tillstyrker förslaget.  
 
 
Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Godkänna ytterligare anslag om 4 810 000 kronor utöver de 24 000 000 kronor som redan 
godkänts i budget 2017 avseende ombyggnation av Viskastrandsgymnasiet, Viskastrandsgatan 
10, Viskastrand 2, under förutsättning att Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden tillstyrker 
förslaget.  
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§ 229     Dnr  2017-00512 339 
Revidering av Grönområdesplan 
(Kommunfullmäktiges handlingar 2017, nr 143, sid B 2587) 
 
Kommunstyrelsen har haft Grönområdesplanen ute på remiss där revideringen av 
Grönområdesplanen omfattar Åtgärdslistan. Fritids- och folkhälsonämnden, Miljö- 
och konsumentnämnden, Samhällsbyggnadsnämnden och Tekniska nämnden 
ombedes att i deras yttrande ange nya åtaganden till Åtgärdslistan.  
En ny Åtgärdslista föreslås. 
 
Uppdragen i Grönområdesplanen är en del av förvaltningarnas verksamhet och ingår 
i nämndernas budget som beslutas av Kommunfullmäktige årligen 
 
Kommunstyrelsens beslut 2017-12-04, § 574 
Kommunstyrelsen beslutar på förslag av kommunalrådet Tom Andersson  (MP) 
föreslå Kommunfullmäktige besluta: 
 
Revidering av Grönområdesplan antas. 
 
 
Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Revidering av Grönområdesplan antas. 
 
 
§ 230    Dnr 2016-00484 450 
Avfallsplan 
(Kommunfullmäktiges handlingar 2017, nr 144, sid B 2620) 
 
Borås Stads styrdokument Avfallsplan fastställdes av Kommunfullmäktige 29 
september 2016 och gäller till och med 2017. För revidering ansvarar 
Kommunstyrelsen. 
 
Nya föreskrifter från Naturvårdsverket gäller från 1 maj 2017 om kommunala 
avfallsplaner (NSF 2017:2, mars 2017). Dessa har mer fokus på avfallsförebyggande 
åtgärder och större vikt vid samverkan inom kommunen, såväl som med andra 
aktörer i arbetet med att ta fram planen. Bland viktiga förändringar i föreskrifterna är 
att mål och åtgärder för nedskräpning har tillkommit, att mål och åtgärder ska utgå 
från de nationella miljökvalitetsmålen, etappmålen samt andra relevanta mål, 
strategier och planer, att kommunen ska redovisa de styrmedel man planerar att 
använda för att implementera mål och åtgärder, samt att begreppet hushållsavfall har 
ersatts av begreppet avfall som kommunen ansvarar för, vilket tydliggör att 
kommunen ansvarar för både hushållsavfall och avfall som uppkommer i 
kommunens egna verksamheter. 
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§ 229     Dnr  2017-00512 339 
Revidering av Grönområdesplan 
(Kommunfullmäktiges handlingar 2017, nr 143, sid B 2587) 
 
Kommunstyrelsen har haft Grönområdesplanen ute på remiss där revideringen av 
Grönområdesplanen omfattar Åtgärdslistan. Fritids- och folkhälsonämnden, Miljö- 
och konsumentnämnden, Samhällsbyggnadsnämnden och Tekniska nämnden 
ombedes att i deras yttrande ange nya åtaganden till Åtgärdslistan.  
En ny Åtgärdslista föreslås. 
 
Uppdragen i Grönområdesplanen är en del av förvaltningarnas verksamhet och ingår 
i nämndernas budget som beslutas av Kommunfullmäktige årligen 
 
Kommunstyrelsens beslut 2017-12-04, § 574 
Kommunstyrelsen beslutar på förslag av kommunalrådet Tom Andersson  (MP) 
föreslå Kommunfullmäktige besluta: 
 
Revidering av Grönområdesplan antas. 
 
 
Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Revidering av Grönområdesplan antas. 
 
 
§ 230    Dnr 2016-00484 450 
Avfallsplan 
(Kommunfullmäktiges handlingar 2017, nr 144, sid B 2620) 
 
Borås Stads styrdokument Avfallsplan fastställdes av Kommunfullmäktige 29 
september 2016 och gäller till och med 2017. För revidering ansvarar 
Kommunstyrelsen. 
 
Nya föreskrifter från Naturvårdsverket gäller från 1 maj 2017 om kommunala 
avfallsplaner (NSF 2017:2, mars 2017). Dessa har mer fokus på avfallsförebyggande 
åtgärder och större vikt vid samverkan inom kommunen, såväl som med andra 
aktörer i arbetet med att ta fram planen. Bland viktiga förändringar i föreskrifterna är 
att mål och åtgärder för nedskräpning har tillkommit, att mål och åtgärder ska utgå 
från de nationella miljökvalitetsmålen, etappmålen samt andra relevanta mål, 
strategier och planer, att kommunen ska redovisa de styrmedel man planerar att 
använda för att implementera mål och åtgärder, samt att begreppet hushållsavfall har 
ersatts av begreppet avfall som kommunen ansvarar för, vilket tydliggör att 
kommunen ansvarar för både hushållsavfall och avfall som uppkommer i 
kommunens egna verksamheter. 
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Arbetet med att ta fram en ny avfallsplan i enlighet med de nya föreskrifterna 
blir mer omfattande och kommer att ta mer tid i anspråk av olika parter än 
innan. Stadsledningskansliet, Borås Energi och Miljö AB, samt Miljöförvaltningen  
har påbörjat översyn av hur arbetet med att göra en ny avfallsplan i enlighet med 
riktlinjerna kan läggas upp för en avfallsplan som kan bli giltig ett antal år från och 
med år 2020 
 
Kommunstyrelsens beslut 2017-12-04, § 576 
Kommunstyrelsen beslutar på förslag av kommunalrådet Tom Andersson  (MP) 
föreslå Kommunfullmäktige besluta: 
 
Borås Stads Avfallsplan förlängs att gälla till och med år 2019.  
 
 
Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Borås Stads Avfallsplan förlängs att gälla till och med år 2019.  
 
 
§ 231     Dnr 2015-00296 532 
Avtal med Sverigeförhandlingen 
(Kommunfullmäktiges handlingar 2017, nr 145, sid B 2634) 
 
För att göra störst nytta för dem som bor och verkar i Borås bör stationen vara en 
del av en utvidgad stadskärna. En nära koppling med nuvarande Borås resecentrum 
är viktig för att resenärer i kollektivtrafiken och på Viskadalsbanan, Älvsborgsbanan 
och Kust-till-kustbanan ska kunna göra så snabba och bekväma byten som möjligt.  
 
Götalandsbanan är ett unikt projekt som skapar tillväxt genom regionförstoring. Med 
en station på Landvetters internationella flygplats ökar tillgängligheten till resten av 
Sverige och världen.  
 
Rätt placerad flyttar höghastighetsbanan resor från väg och flyg till järnväg vilket 
förbättrar miljö och klimat för alla. Därför bör Götalandsbanan både ge en 
konkurrenskraftigt kort restid mellan ändpunkterna Stockholm–Göteborg och 
mellan städerna längs stråket. 
 
Parterna är överens om att stationen i Borås ska placeras centralt eller centrumnära.  
För Borås är ett centralt stationsläge bäst. Det innebär ett läge avgränsat av 
rutnätsstaden, nuvarande resecentrum och motorvägen. Ett centrumnära läge för 
stationen skulle kunna innebära en placering direkt söder om motorvägen, på 
Lusharpan eller något öster ut. Så att stationsområdet kan länkas samman med 
nuvarande centrum på ett naturligt sätt. 
Genom överenskommelsen får Borås Stad ett avgörande inflytande över placering på 
den kommande stationen. 
Avtalet innehåller nu ett bostadsåtagande från Borås Stads sida, om 12 500 nya 
bostäder fram till 2035. 

 PROTOKOLL 15 (18) 
 Sammanträdesdag 
 2017-12-19 
 

 
 
Kommunstyrelsens beslut 2017-12-04, § 578 
Kommunstyrelsen beslutar på förslag av kommunalrådet Ulf  Olsson (S) föreslå 
Kommunfullmäktige besluta: 
 
Godkänna avtal med Sverigeförhandlingen avseende utbyggnad av ny 
höghastighetsjärnväg s k Götalandsbanan. 
 
Parterna är överens om att stationen i Borås ska placeras centralt eller centrumnära. 
För Borås är ett centralt stationsläge bäst. Det innebär ett läge avgränsat av 
rutnätsstaden, nuvarande resecentrum och motorvägen. Ett centrumnära läge för 
stationen skulle kunna innebära en placering direkt söder om motorvägen, på 
Lusharpan eller något öster ut. Så att stationsområdet kan länkas samman med 
nuvarande centrum på ett naturligt sätt.  
 
Genom avtalet får Borås Stad ett avgörande inflytande över placering på den 
kommande stationen.  
 
Borås Stad förbinder sig å sin sida att bygga 12 500 nya bostäder fram till 2035 
 
I beslutet deltar inte Patric Silfverklinga (SD)  
 
 
Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Godkänna avtal med Sverigeförhandlingen avseende utbyggnad av ny höghastighetsjärnväg s k 
Götalandsbanan. 
 
Parterna är överens om att stationen i Borås ska placeras centralt eller centrumnära. För Borås är 
ett centralt stationsläge bäst. Det innebär ett läge avgränsat av rutnätsstaden, nuvarande 
resecentrum och motorvägen. Ett centrumnära läge för stationen skulle kunna innebära en placering 
direkt söder om motorvägen, på Lusharpan eller något öster ut. Så att stationsområdet kan länkas 
samman med nuvarande centrum på ett naturligt sätt.  
 
Genom avtalet får Borås Stad ett avgörande inflytande över placering på den kommande stationen.  
 
Borås Stad förbinder sig å sin sida att bygga 12 500 nya bostäder fram till 2035. 
 
I beslutet deltar inte Patric Silfverklinga (SD), Leif  Häggblom (SD), Patrik Hållpås 
(SD), Pertti Merstrand (SD), Crister Spets (SD), Björn Qvarnström (SD), och  Thor 
Öhrn (SD. 
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Kommunstyrelsens beslut 2017-12-04, § 578 
Kommunstyrelsen beslutar på förslag av kommunalrådet Ulf  Olsson (S) föreslå 
Kommunfullmäktige besluta: 
 
Godkänna avtal med Sverigeförhandlingen avseende utbyggnad av ny 
höghastighetsjärnväg s k Götalandsbanan. 
 
Parterna är överens om att stationen i Borås ska placeras centralt eller centrumnära. 
För Borås är ett centralt stationsläge bäst. Det innebär ett läge avgränsat av 
rutnätsstaden, nuvarande resecentrum och motorvägen. Ett centrumnära läge för 
stationen skulle kunna innebära en placering direkt söder om motorvägen, på 
Lusharpan eller något öster ut. Så att stationsområdet kan länkas samman med 
nuvarande centrum på ett naturligt sätt.  
 
Genom avtalet får Borås Stad ett avgörande inflytande över placering på den 
kommande stationen.  
 
Borås Stad förbinder sig å sin sida att bygga 12 500 nya bostäder fram till 2035 
 
I beslutet deltar inte Patric Silfverklinga (SD)  
 
 
Kommunfullmäktige 
 
Kommunfullmäktige beslutar: 
 
Godkänna avtal med Sverigeförhandlingen avseende utbyggnad av ny höghastighetsjärnväg s k 
Götalandsbanan. 
 
Parterna är överens om att stationen i Borås ska placeras centralt eller centrumnära. För Borås är 
ett centralt stationsläge bäst. Det innebär ett läge avgränsat av rutnätsstaden, nuvarande 
resecentrum och motorvägen. Ett centrumnära läge för stationen skulle kunna innebära en placering 
direkt söder om motorvägen, på Lusharpan eller något öster ut. Så att stationsområdet kan länkas 
samman med nuvarande centrum på ett naturligt sätt.  
 
Genom avtalet får Borås Stad ett avgörande inflytande över placering på den kommande stationen.  
 
Borås Stad förbinder sig å sin sida att bygga 12 500 nya bostäder fram till 2035. 
 
I beslutet deltar inte Patric Silfverklinga (SD), Leif  Häggblom (SD), Patrik Hållpås 
(SD), Pertti Merstrand (SD), Crister Spets (SD), Björn Qvarnström (SD), och  Thor 
Öhrn (SD. 
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§ 232     Dnr 2016-00353 619 
Svar på motion av Lotta Preijde (L): Försöksverksamhet med 
lärarassistenter på en av Borås Stads skolor 
(Kommunfullmäktiges handlingar 2017, nr 146, sid B 2661) 
 
Lotta Preijde (L) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2016-04-28 inlämnat 
rubricerad motion.  
 
I motionen föreslås att Kommunstyrelsen tillsammans med Grundskolenämnden 
uppdras inrätta en försöksverksamhet med lärarassistenter på en av Borås Stads 
skolor. 
 
Motionen har varit remitterad till Grundskolenämnden och till Ungdomsrådet. 
Grundskolenämnden tillstyrker remissen. Ungdomsrådet tillstyrker remissen med 
kommentarer. 
 
Kommunstyrelsen ser positivt på åtgärder som bidrar till att avlasta lärare med sådana 
arbetsuppgifter som kan utföras av andra anställda.  Läraren kan därmed få mer tid 
för arbetsuppgifter och elevkontakter som kan relateras till undervisningen. 
 
Kommunstyrelsen menar att KAL-gruppens beslut, om att införa studiecoacher 
ligger i linje med motionens intention om att avlasta lärarna, då verksamheten med 
studiecoacher pågår.   
 
Kommunstyrelsen ser positivt på att verksamheten med studiecoacher följs upp och 
utvärderas av Grundskolenämnden.  Några delar som bör framgå av utvärderingen är 
ekonomiska effekter, eventuell påverkan på elevers och lärares upplevelse av studiero 
och arbetsmiljö, samt om det kan bedömas påverka möjligheten att rekrytera be-
höriga lärare.     
 
Kommunstyrelsens beslut 2017-11-20, § 533 
Kommunstyrelsen beslutar på föreslag av kommunalrådet Malin Carlsson (S) föreslå 
Kommunfullmäktige beslut: 
 
Motionen är besvarad  
 
Grundskolenämnden ges uppdraget att utvärdera verksamheten med studiecoacher 
Av utvärderingen bör det framgå ekonomiska effekter, eventuell påverkan på elevers 
och lärares upplevelse av studiero och arbetsmiljö, samt om det kan bedömas påverka 
möjligheten att rekrytera behöriga lärare 
 
Utvärderingen återrapporteras till Kommunstyrelsen när den är genomförd 
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Kommunfullmäktige 
 
Lotta Preijde (L) och Ulf  Sjösten (M) yrkar bifall till motionen. 
 
Malin Carlsson (S) yrkar bifall till Kommunstyrelsens förslag. 
 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kommunstyrelsens förslag och dels 
till motionen och finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
Votering begärs. 
 
Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: "Den som bifaller 
Kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunfullmäktige beslutat enligt motionen”. 
 
Omröstning, se voteringslista nr 1. 
 
Kommunfullmäktige beslutar med 36 röster mot 35: 
 
Kommunstyrelsen tillsammans med Grundskolenämnden uppdras inrätta en försöksverksamhet med 
lärarassistenter på en av Borås Stads skolor.  
 
Avslutning 
Kommunfullmäktiges ordförande Per-Olof  Höög (S) tillönskar ledamöter, ersättare 
och tjänstemän En God Jul och ett Gott Nytt År! 
 
Kommunfullmäktiges förste vice ordförande Ulrik Nilsson (M) tillönskar 
ordföranden en torr, vit och en God Jul och ett Gott Nytt År! 
 
Vid protokollet 
 
 
 
Göran Björklund 
 
 
 
Justeras 
 
 
 
Per-Olof  Höög (S) 
 
 
 
Leila Pekkala (S)    Ingela Hallgren (KD) 
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Justeringen som påbörjades kl 13.00 avslutades kl 13.15 
 
 
 
Justeringen tillkännagiven på kommunens anslagstavla den 22 december 2017 
 
 
 
Per-Olof  Höög (S) 
ordförande 
 
 

 

 

1
 
 
Bilaga till 213 Allmänhetens frågestund 
 
”Till Malin Carlsson kommunalråd för skolan samt Leif  Johansson ordförande 
förskolenämnden, utifrån den som finner det lämpligast att svara. 
 
Hej! 
 
Vi föräldrar med barn på Tullagårdens förskola är mycket missnöjda med att den 
ska stängas. Det är en bra förskola med fantastiska pedagoger som gör att vi känner 
oss trygga och säkra på att barnen får en pedagogisk och rolig dag. Även om den är 
trång och inte har en riktig utegård trivs våra barn jättebra där. Visst är det bra att 
det byggs förskolor och KreaNova på Norrby kommer säkert även det bli en 
fantastisk förskola. Men många av oss har valt Tullagården för att det är en liten 
förskola som dessutom ligger nära geografiskt. KreaNova är en helt annan typ av 
förskola som dessutom ligger långt bort. Många av oss har därmed ställt våra barn i 
kö på förskolor som ligger närmare. Men vi får veta att det är lång kö till de flesta. 
Vi känner oss därmed högst osäkra på att få plats. Vi har fått veta att vi erbjuds 
KreaNova då det kommer finnas gott om plats där, nästintill fått intrycket att det 
kommer vara för få barn där i början. Samtidigt så ser vi i lokalresursplanen att det 
planeras för ytterligare en 6 avdelningsförskola på Norrby inom bara några få år 
(2020). Det tolkar vi som att prognoserna säger att KreaNova snabbt kommer 
fyllas. 
 
Flera barn är nya på Tullagården och skolades in denna höst, utan at få veta att 
förskolan inom kort skulle stängas. Att låta ett litet barn genomgå två stycken 
inskolningar inom loppet av ett år känns inte tryggt, dessutom den andra 
inskolningen på en helt ny förskola som inte kommer ha satt sina rutiner. Vi ställer 
oss frågande till att stängningen av Tullagården ska ske alls men framförallt till att 
den stängs innan KreaNova ens har kommit igång. 
 
Vi är inte heller nöjda med sättet vi fick reda på nedstängningen, via en lapp. 
Dessutom bara fyra dagar efter ett föräldramöte. Visst förstår vi argumentet att 
informationen ska nå alla samtidigt, men det kändes olustigt och gav många frågor. 
Förskolechef  Jessica Kjellén var på plats några dagar senare men en kort stund på 
en tid som inte var helt lätt för många att ta sig till. Vi hade uppskattat en kvällstid. 
Dessutom har vi inte fått svar på mejl vi har skickat och/eller fått svar som kunnat 
tolkas olika. Det var inte helt lätt att förstå anledningen till stängningen, utan vi har 
själva fått tolka att det beror på ett antagande av en lokalresursplan där förskolan 
var ett område av  många. I den står det att Tullagården ska stängas, utifrån att den 
är ”icke-ändamålsenlig”. 
 
Våra frågor: 
 

 Vad finns det för möjligheter att bevara Tullagården? 
 Om inte möjligt att bevara Tullagården långsiktigt, vad finns för möjligheter 

att bevara den under en övergångsperiod? Exempelvis för att KreaNova ska 
komma ingång först. 
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Justeringen som påbörjades kl 13.00 avslutades kl 13.15 
 
 
 
Justeringen tillkännagiven på kommunens anslagstavla den 22 december 2017 
 
 
 
Per-Olof  Höög (S) 
ordförande 
 
 

 

 

1
 
 
Bilaga till 213 Allmänhetens frågestund 
 
”Till Malin Carlsson kommunalråd för skolan samt Leif  Johansson ordförande 
förskolenämnden, utifrån den som finner det lämpligast att svara. 
 
Hej! 
 
Vi föräldrar med barn på Tullagårdens förskola är mycket missnöjda med att den 
ska stängas. Det är en bra förskola med fantastiska pedagoger som gör att vi känner 
oss trygga och säkra på att barnen får en pedagogisk och rolig dag. Även om den är 
trång och inte har en riktig utegård trivs våra barn jättebra där. Visst är det bra att 
det byggs förskolor och KreaNova på Norrby kommer säkert även det bli en 
fantastisk förskola. Men många av oss har valt Tullagården för att det är en liten 
förskola som dessutom ligger nära geografiskt. KreaNova är en helt annan typ av 
förskola som dessutom ligger långt bort. Många av oss har därmed ställt våra barn i 
kö på förskolor som ligger närmare. Men vi får veta att det är lång kö till de flesta. 
Vi känner oss därmed högst osäkra på att få plats. Vi har fått veta att vi erbjuds 
KreaNova då det kommer finnas gott om plats där, nästintill fått intrycket att det 
kommer vara för få barn där i början. Samtidigt så ser vi i lokalresursplanen att det 
planeras för ytterligare en 6 avdelningsförskola på Norrby inom bara några få år 
(2020). Det tolkar vi som att prognoserna säger att KreaNova snabbt kommer 
fyllas. 
 
Flera barn är nya på Tullagården och skolades in denna höst, utan at få veta att 
förskolan inom kort skulle stängas. Att låta ett litet barn genomgå två stycken 
inskolningar inom loppet av ett år känns inte tryggt, dessutom den andra 
inskolningen på en helt ny förskola som inte kommer ha satt sina rutiner. Vi ställer 
oss frågande till att stängningen av Tullagården ska ske alls men framförallt till att 
den stängs innan KreaNova ens har kommit igång. 
 
Vi är inte heller nöjda med sättet vi fick reda på nedstängningen, via en lapp. 
Dessutom bara fyra dagar efter ett föräldramöte. Visst förstår vi argumentet att 
informationen ska nå alla samtidigt, men det kändes olustigt och gav många frågor. 
Förskolechef  Jessica Kjellén var på plats några dagar senare men en kort stund på 
en tid som inte var helt lätt för många att ta sig till. Vi hade uppskattat en kvällstid. 
Dessutom har vi inte fått svar på mejl vi har skickat och/eller fått svar som kunnat 
tolkas olika. Det var inte helt lätt att förstå anledningen till stängningen, utan vi har 
själva fått tolka att det beror på ett antagande av en lokalresursplan där förskolan 
var ett område av  många. I den står det att Tullagården ska stängas, utifrån att den 
är ”icke-ändamålsenlig”. 
 
Våra frågor: 
 

 Vad finns det för möjligheter att bevara Tullagården? 
 Om inte möjligt att bevara Tullagården långsiktigt, vad finns för möjligheter 

att bevara den under en övergångsperiod? Exempelvis för att KreaNova ska 
komma ingång först. 
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 Kan det utformas undantag för att bevara förskolor i lokaler som är ”icke-
ändamålsenliga” utifrån att de fungerar bra, inte har klagomål och både 
föräldrar och barn trivs bra? 

 Finns det andra små förskolor som kommer stängas inom närmsta åren pga 
att lokalerna inte anses vara ändamålsenliga? (Hela staden perspektiv) 

 Hur ser prognoserna ut för barnkullar i område Norrby (där Byttorp, 
Hestra och Tullen också ingår) de närmsta två åren? Hur långa blir köerna 
för de som önskar placera sina barn på de skolor som är geografiskt närma 
Tullen/Hestra/Byttorp? 

 
 Varför är inte detta en politisk fråga där sittande i förskolenämnden har 

kunnat vara på plats för att prata med oroliga föräldrar? 
 Hur ser ni långsiktigt på möjligheten med små förskolor (2 stycken 

avdelningar)? Enligt lokalresursplanen är allt som ska byggas med 6 
avdelningar” 
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Bilaga till § 215 Anmälningsärenden 
 
”Motion från Liberalerna om jämställd idrott 
 
Borås Stad har fått pris för arbetet med bredditdrott, något som vi skall vara stolta 
över. Staden ligger dock långt efter när det gäller elitsatsningar och riskerar att 
hamna ännu längre efter om inget görs! 
 
Borås, med 110.000 invånare har inte något damlag i någon sport på elitnivå och 
Borås hamnar sist av 25 liknande städer i Sverige (enligt en sammanställning av 
Borås Tidning 2015) när det gäller damidrott. Det finns nästan inte några enskilda 
elitidrottande damer i Borås och det tyder på ett strukturellt problem. Vem 
prioriteras i stadens budgetar? Finns det modeller för fördelning av resurser som 
stödjer damer/flickor och hur följs fördelningen av resurser upp? 
 
Enligt Borås Stads program för jämställdhet skall staden ”...verka för jämställdhet 
mellan kvinnor och män. Ett jämställdhetsarbete som ska omfatta medborgare, 
anställda och förtroendevalda i Borås. Jämställdhetsarbete innebär en kritisk 
granskning av den egna verksamheten och en förändring av strukturer, som kan 
verka skrämmande. Att ifrågasätta maktfördelning och inflytande berör och upprör. 
Samtidigt är det en möjlighet att ta till vara både kvinnors och mäns kunskap och 
erfarenheter, och erbjuda likvärdig service till alla medborgare". 
 
Detta förhållningssätt borde också genomsyra alla de bidrag och resurser som 
används till idrott och folkhälsa och som fördelas till alla idrottsföreningar i form 
av bidrag, reklam och marknadsföringsbidrag.  
 
Hur ser den totala fördelningen av bidrag och resurser till idrottsrörelsen i Borås ut 
i ett jämställdhetsperspektiv? Vilka krav ställer Borås Stad på idrottsföreningar när 
det gäller jämställd fördelning av pengar, resurser, representation i beslutande 
organ/styrelser? Vilken uppföljning sker av jämställdhetsfrågor? Vilken styrning 
kan ske med hjälp av bidragen? Är det OK för Borås Stad att stödja föreningar som 
medvetet utestänger folk från sin verksamhet pga av kön? 
 
I många kommuner runt om i landet pågår arbete med att kartlägga och förändra 
system och strukturer. Malmö har nyligen jämställdcertifierats. Örebro har nyss 
uppdaterat och tagit fram nya regler för hur de kan stödja enskilda idrottare och 
dessutom fördela stödet jämställt. I andra städer använder man också 
bidragsfördelning som ett styrmedel för att styra föreningar i önskad riktning och 
det borde vara genomförbart även i Borås. 
 
Att det finns enskilda idrottare från Borås som lyckas nå eliten är ett utmärkt sätt 
att stärka Borås Stads varumärke. Tyvärr så finns det idag inget stöd eller några 
medel avsatta för att stödja enskilda idrottare, något som det finns i flera andra 
kommuner där man insett marknadsvärdet av elitidrottare.  
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Liberalerna föreslår att : 
 
Borås stad kartlägger hur samtliga resurser till idrottsrörelsen fördelas ur ett 
jämställdhetsperspektiv. Det gäller alla former och fördelning av bidrag, fördelning 
av halltider och plantider, annonser, reklam och marknadsföringsbidrag samt olika 
former av utbildningsbidrag, arbetsmarknadsbidrag eller andra transfereringar. 
 
Att det utifrån kartläggningen sätts upp tydliga mål för en jämställd fördelning, att 
regler och system för bidrag och resurser stödjer en jämställd fördelning, samt att 
mål och utfall följs upp årligen så att bidragen kan användas också som styrmedel 
för att uppnå en mer jämställd idrottsrörelse i Borås.  
 
Att det tas fram ett bidragssystem/policy för att kunna stödja enskilda elitidrottare i 
sin satsning och inte som idag, enbart fokusera på lag och lagsporter. 
 
Att Borås stad gör som Malmö Stad och andra och genomgår en 
jämställdhetscertifiering av bidrag och resurser till Idrottsrörelsen. 
 
Anna Svalander (L)” 
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Bilaga till § 215 Anmälningsärenden 
 
”MOTION     2017-12-19 
 
Tillgänglig fritid 
 
En fritidsgård är en lokal för någon form av organiserad fritidsverksamhet, ofta 
ledd av en fritidsledare. Ungdomar kan där ägna sig åt exempelvis olika typer av 
sport, sällskapsspel eller musikutövning. I Borås finns det 14 kommunala 
fritidsgårdar. Borås är en vidsträckt kommun och fritidsgård är av olika anledningar 
otillgänglig för många ungdomar i vår kommun. 
 
Flera kommuner i vårt avlånga land har valt att inrätta mobila enheter för att råda 
bot på otillgängligheten till en aktiv fritid. 
 
Att arbeta mobilt innebär att ungdomsarbetare förflyttar sig för att möta unga och 
att stötta ungas idéer i vad de vill göra där det är mest lämpligt för ungdomarna. 
Den mobila verksamheten utgår från uppsökande arbete genom skolor och andra 
arenor för unga. Här möts man och kan fånga in ungas idéer och intressen samt 
skapa kontakt. Ungas förslag på vad man vill göra på fritiden undersöks 
tillsammans med ungdomarna och det som är möjligt planeras och genomförs 
tillsammans precis som annan öppen verksamhet. 
 
En mobil verksamhet där fordon och personal står i fokus måste profileras tydligt 
med rätt känsla och utrustas på ett smart sätt för att attrahera och fungera. Den 
mobila ungdomsgården kompletteras genom att befintliga lokaler i till exempel 
skolor, samlingslokaler i hela kommunen inventeras och görs tillgängliga. 
 
Stadsrevisionen har granskat om Borås stad lever upp till riktlinjerna för 
jämställdhet och mångfald när det gäller kultur- och fritidsaktiviteter för barn och 
unga. Det är en dyster läsning. Borås stad satsar 19 miljoner mer per år på 
fritidsaktiviteter för pojkar än på flickors intressen. Stadsrevisionen kräver 
skärpning. Vi kan konstatera att bland fritidsgårdarnas cirka 40 000 besökare i 
Borås januari-september i år var 72 procent pojkar. Kanske kan en mobil enhet ha 
fokus även på att nå den andra hälften av ungdomarna - flickorna, genom att finnas 
på plats där de känner sig välkomna. 
 
Med stöd av ovanstående föreslår jag Kommunfullmäktig att besluta: 
 
- ge Fritid- och folkhälsonämnden i uppdrag att utreda möjligheten att inrätta en 
mobil fritidsgård 
 
Marie Fridén (M)” 
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fokus även på att nå den andra hälften av ungdomarna - flickorna, genom att finnas 
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Bilaga till § 216 Inkomna interpellationer och enkla frågor 
 
” ENKEL FRÅGA 2017-12-19 
 
KOMMUNFULLMÄKTIGE 
 
Enkel fråga till Fritids- och folkhälsonämndens ordförande Ida Legnemark (V) 
 
Hur och till vilken kostnad? 
 
I budget för 2017 gav Kommunfullmäktige Fritids- och folkhälsonämnden i 
uppdrag att utreda kostnad och tillvägagångssätt för att avveckla användningen av 
plast/gummigranulat i konstgräsmattor. 
 
För det är så - mellan 2 300 till 3 900 ton mikroplastartiklar sprids på grund av 
konstgräs, i naturen i Sverige varje år. Bara väg- och däckslitage sprider varje år mer 
mikroplast. Det visar en undersökning från IVL Svenska Miljöinstitutet. 
Mikroplasten från konstgräsmattorna kommer ifrån granulatet, småflisor främst 
gjorda av gamla bildäck. Granulatet sprids runt i naturen och en hel del hamnar 
sedan i vattendrag eller hav. Det finns också sedan många år en debatt om direkta 
hälsorisker för både användare och personal som jobbar med konstgräsytor. 
Särskilt när det gäller sådana som innehåller granulat med ursprung i gamla bildäck. 
Hälso- och miljörisker gör att försiktighetsprincipen måste gälla. 
 
I april i år ställde jag en enkel fråga här i Kommunfullmäktige till Ida Legnemark 
(V) där jag ville ha svar på. Om du delar min oro för hälso- och miljörisker i 
samband med användandet av plast/gummigranulat samt när är utredningen om 
kostnad och tillvägagångssätt för att avveckla användningen av 
plast/gummigranulat i konstgräsmattor klar? 
Svaret som gavs var att nämnden arbetar med uppdraget. Nu har det gått en tid och 
uppdraget som gavs i budget för 2017 är förhoppningsvis utfört. 
 
Med anledning av ovanstående vill jag ställa följande frågor till Ida Legnemark (V): 
 
1. Är uppdraget utfört? 
2. Om svaret är ja - vilket resultat gav utredningen? 
 
Marie Fridén (M) 
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Voteringslista nr. 1 
Borås Stads Kommunfullmäktige sammanträde den 19 december 2017 klockan 19:04:59. 
20. Svar på motion av Lotta Preijde (L): Försöksverksamhet med lärarassistenter på en av Borås Stads 
skolor. (Nr 146) 

Ledamöter Parti Kret Ersättare Ja Nej Avst Frånv Kvitt 
Per-Olof Höög                           (S)       3:e                                               X        
Ulrik Nilsson                           (M)       1:a                                                X      
Leila Pekkala                           (S)       2:a                                               X        
Anna Svalander                          (L)       3:e                                                X      
Morgan Hjalmarsson                      (L)       2:a                                                X      
Annette Carlson                         (M)       3:e                                                X      
Ulf Sjösten                             (M)       1:a                                                X      
Patric Silfverklinga                    (SD)      1:a                                                X      
Tom Andersson                           (MP)      3:e                                               X        
Ulf Olsson                              (S)       2:a                                               X        
Malin Carlsson                          (S)       3:e                                               X        
Kjell Classon                           (S)       1:a                                               X        
Ida Legnemark                           (V)       2:a                                               X        
Lennart Andreasson                      (V)       3:e                                               X        
Hans Gustavsson                         (KD)      1:a                                                X      
Maj-Britt Eckerström                    (C)       3:e                                                X      
Patric Cerny                            (L)       2:a                                                X      
Björn Bergqvist                         (M)       3:e                                                X      
Anette Nordström                        (M)       2:a                                                X      
Marie Fridén                            (M)       3:e                                                X      
Leif Häggblom                           (SD)      3:e                                                X      
Kjell Hjalmarsson                       (MP)      2:a                                               X        
Lars-Åke Johansson                      (S)       3:e                                               X        
Yvonne Persson                          (S)       2:a                                               X        
Raija Leppänen                          (S)       1:a                                               X        
Fredrich Legnemark                      (V)       1:a                                               X        
Tommy Josefsson                         (V)       1:a                                               X        
Falco Güldenpfennig                     (KD)      2:a       Karl-Gustav Drotz                        X      
Kerstin  Hermansson                     (C)       2:a                                                X      
Hamid Fard                              (L)       1:a                                                X      
Anna Christensen                        (M)       2:a                                                X      
Birgitta Bergman                        (M)       2:a                                                X      
Pirita Isegran                          (M)       1:a                                                X      
Sten Lundgren                           (SD)      1:a       Patrik Hållpås                           X      
Mosa Roshanghias                        (MP)      2:a                                               X        
Anja Liikalouma                         (S)       1:a                                               X        
Leif Johansson                          (S)       1:a                                               X        
Ninni Dyberg                            (S)       3:e                                               X        
Anne Rapinoja                           (V)       2:a                                               X        
Sofia Andersson                         (V)       3:e                                               X        
Ingela Hallgren                         (KD)      3:e                                                X      
Alexander Andersson                     (C)       1:a                                                X      
Lotta Preijde                           (L)       3:e                                                X      
Nils-Åke Björklund                      (M)       3:e                                                X      
Alexis Mouschopanis                     (M)       3:e       Amanda Wiktorsson                        X      
Pertti Merstrand                        (SD)      2:a                                                X      
Crister Spets                           (SD)      2:a                                                X      
Anna Kjellberg                          (MP)      1:a                                               X        
Micael Svensson                         (S)       1:a                                               X        
Gun-Britt Persson                       (S)       3:e                                               X        

Transport: 23 27 0 0 0 
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Nils-Åke Björklund                      (M)       3:e                                                X      
Alexis Mouschopanis                     (M)       3:e       Amanda Wiktorsson                        X      
Pertti Merstrand                        (SD)      2:a                                                X      
Crister Spets                           (SD)      2:a                                                X      
Anna Kjellberg                          (MP)      1:a                                               X        
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Transport: 23 27 0 0 0 
 

 
 
 
 
 
 

Transport: 23 27 0 0 0 

Ledamöter Parti Kret Ersättare Ja Nej Avst Frånv Kvitt 
Rose-Marie Liljenby Andersson           (S)       3:e                                               X        
Kent Hedberg                            (S)       2:a                                               X        
David Hårsmar                           (C)       3:e                                                X      
Lars-Gunnar Comén                       (M)       1:a                                                X      
Ismail Bublic                           (M)       2:a       Paul Andre Safko                         X      
Urban Svenkvist                         (M)       3:e                                                X      
Björn Qvarnström                        (SD)      1:a                                                X      
Tony Strandgård                         (-)       3:e                                                  X   
Hanna Werner                            (MP)      3:e                                               X        
Sara Andersson                          (S)       1:a       Anders Jonsson                          X        
Per Carlsson                            (S)       3:e       Leif Grahn                              X        
Anethe Tolfsson                         (S)       2:a!                                              X        
Sofia Bohlin                            (S)       2:a                                               X        
Oliver Öberg                            (M)       1:a                                                X      
Dennis Jernkrook                        (M)       2:a                                                X      
Mikael Wickberg                         (M)       2:a                                                X      
Andreas Bäckman                         (SD)      3:e                                                  X   
Thor Öhrn                               (SD)      2:a                                                X      
Robert Sandberg                         (S)       2:a                                               X        
Mohamed Kossir                          (S)       3:e                                               X        
Mohamed Ben Maaouia                     (S)       1:a                                               X        
Johan Dahlberg                          (S)       3:e                                               X        
Emina Beganovic                         (S)       1:a                                               X        

SUMMA: 35 36 0 2 0 
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